
Protokół nr XII/2024

obrad IX sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2024-2029 w dniu 28 listopada 2024 r.
Obrady rozpoczęto 28 listopada 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:17 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków.

Ad pkt 1. 

Otwarcie obrad sesji.
Obrady sesji Rady Miejskiej w Pasłęku w Sali im. Stanisława Paździora w Urzędzie Miejskim w Pasłęku 
otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku Pan Bogdan Pobiarżyn witając wszystkich zebranych. 

Ad pkt 2. 

Stwierdzenie prawomocności obrad.
Obrady były prawomocne, bowiem na sesji obecnych było 15 radnych. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

W obradach uczestniczyli także sołtysi sołectw gminy Pasłęk oraz zaproszeni goście. Listy obecności 
sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 3. 

Wybór sekretarza obrad.
Do pełnienia funkcji sekretarza obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował Radnego Wojciecha 
Przybyłowskiego, który wyraził zgodę. Innych kandydatur radni nie zgłosili.

Głosowano w sprawie:
Wybór sekretarza obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (13)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Urszula Szuniewicz, Grzegorz 
Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Wojciech Przybyłowski
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Kosowski

Ad pkt 4. 

Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku złożył wniosek o dodanie do porządku obrad punktu 4a - 
Ślubowanie radnego Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2024 – 2029 wybranego w wyborach 
uzupełniających do Rady Miejskiej w Pasłęku w dniu 24 listopada 2024 roku oraz punktu 7a - 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 



gminy – Miasta i Gminy Pasłęk.

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie dodanie do porządku obrad punktów 4a i 7a. 

Głosowano w sprawie:
dodanie punktu 4a i 7a do porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Kosowski

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek obrad. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
BRAK GŁOSU (1)
Krzysztof Kosowski

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 4a

Ślubowanie  radnego  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  kadencji  2024-2029  wybranego  w  wyborach 
uzupełniających  do  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  w  dniu  24  listopada  2024  roku.

Głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku,  który  poinformował,  że  w  wyborach 
uzupełniających  do  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  wybrany  został  Pan  Krzysztof  Kosowski  z  listy  KWW 
Przyszłość  Pasłęka.  Następnie  odczytał  obwieszczenie  Komisarza  Wyborczego  w Elblągu  I  z  dnia  25 
listopada 2024 r. o wynikach wyborów uzupełniających do Rady Miejskiej w Pasłęku przeprowadzonych w 
dniu 24 listopada 2024 r.

Przewodniczący odczytał rotę: ,,Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej  
mieszkańców."

Radny Krzysztof Kosowski złożył ślubowanie wypowiadając słowo ,,ślubuję”.



Następnie  Pani  Alicja  Kalwas  Przewodnicząca  Miejskiej  Komisji  Wyborczej  wręczyła  radnemu 
zaświadczenie o wyborze.

Ad pkt 5. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z poprzedniej sesji.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Ad pkt 6. 

Sprawozdanie  z  prac  Burmistrza  Pasłęka  w  ostatnim  okresie  międzysesyjnym.
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w okresie od  31 października 2024 r. do 28 listopada 2024 r. 
przedstawiła  Burmistrz  Pasłęka  Pani  Elżbieta  Wasiuk  (załącznik  nr  5  do  niniejszego  protokołu).

Głos  zabrała  radna  Elżbieta  Hulanicka,  która  odniosła  się  do  34  punktu  sprawozdania  dotyczącego 
problemów z wodą. Radna jest jedną z ok. 2.000 mieszkańców, którzy w bieżącym roku po raz 8 mieli 
problem z wodą. Zazwyczaj była to kwestia kilku godzin, 1-2 dni, a teraz jest to blisko 2 tygodnie. Część  
wodociągu  pomiędzy  miejscowościami  Surowo-Rogajny  jest  bardzo  stara  i  bardzo  awaryjna.  Oprócz 
dyskomfortu jaki powoduje brak dostępu do wody dla mieszkańców, każda awaria generuje koszty po 
stronie przedsiębiorstwa, które jest już nierentowne. Radna chciałaby aby wszyscy pochylili się nad tym 
problemem i poparli radną w działaniach, które będą dążyły do pozyskiwania środków z zewnątrz lub też w 
budżecie gminy, tak aby podejść do tego kompleksowo i wymienić tą część wodociągu. W XXI wieku nie 
powinno być takich problemów. Sytuacja została w porę opanowana i nie było konkretnych zatruć, ale 
różnie może się to skończyć następnym razem. Wody gruntowe przenikające do wodociągu mogą bardzo 
zaszkodzić wszystkim mieszkańcom i mogą być wielkie problemy. Radna przypomniała, że Pan Mariusz 
Kucharski, który kiedyś zajmował się przygotowaniem projektu modernizacji przedsiębiorstwa, wycenił 
remont tego fragmentu wodociągu na ok.  2 miliony zł.  Nie wiadomo jakie koszty do poniesienia są 
obecnie,  ale na pewno bardzo zbliżone.  Radna poprosiła aby pochylić  się nad tym problemem i  jak 
najszybciej go zniwelować.

Ad pkt 7. 

Zapytania i wnioski sołtysów.

Sołtysi nie wnieśli żadnych wniosków ani zapytań.

Ad pkt 7 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 



gminy – Miasta i Gminy Pasłęk.

Głos zabrał Pan Henryk Żukowski Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Komunalnej w Pasłęku, 
który wyjaśnił projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy – Miasta i Gminy 
Pasłęk.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/92/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie: zmiany 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy – Miasta i Gminy Pasłęk 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego pod lokalizację odnawialnych źródeł energii.

Głos zabrali przedstawiciele firmy EDP Renewables Pan Jakub Spera i Pan Kamil Guriew, którzy po raz 
kolejny przybliżyli temat wiatraków oraz wyjaśnili, że nie jest to uchwała w żaden sposób wiążąca. 
Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod lokalizację 
odnawialnych źródeł energii.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/93/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pod lokalizację odnawialnych 
źródeł energii stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.



Ad pkt 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 marca 
2024 roku dotyczącej regulaminu przyznawania stypendiów uzdolnionym uczniom pobierającym 
naukę w szkołach podstawowych na terenie Miasta i Gminy Pasłęk.

Głos zabrała Pani Joanna Łopacka Kierownik referatu Oświaty i Promocji w Urzędzie Miejskim w Pasłęku, 
która wyjaśniła projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały nr III/18/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 marca 2024 roku dotyczącej regulaminu 
przyznawania stypendiów uzdolnionym uczniom pobierającym naukę w szkołach podstawowych na 
terenie Miasta i Gminy Pasłęk.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/94/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zmiany uchwały 
nr III/18/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 marca 2024 roku dotyczącej regulaminu przyznawania 
stypendiów uzdolnionym uczniom pobierającym naukę w szkołach podstawowych na terenie Miasta i 
Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/67/11 Rady Miejskiej z dnia 1 lipca 2011 roku w 
sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych 
składników wynagrodzenia, a także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznania dodatku 
mieszkaniowego.

Głos zabrała Pani Joanna Łopacka Kierownik referatu Oświaty i Promocji w Urzędzie Miejskim w Pasłęku, 
która wyjaśniła projekt uchwały.

Głos zabrała radna Lidia Zawarczyńska, która uważa, że podniesienie dodatku za pełnienie funkcji 
wychowawcy jest bezwzględną koniecznością. Rola wychowawcy w szkole jest rolą kluczową. Ta funkcja 
związana jest nie tylko z organizacją funkcjonowania klas, ale również z wieloma problemami 
wychowawczymi, współpracą z rodzicami, wypełnianiem dokumentacji. Zmiana kwoty 300 zł na 450 zł 
jest krokiem w dobrym kierunku natomiast wciąż nie odzwierciedla rzeczywistego nakładu pracy 
wychowawców.

Przewodniczący Rady zgodził się z radną Zawarczyńską aby docenić pracę wychowawcy oraz wyraził 
nadzieję, że te działania oddolne również przełożą się na działania systemowe prowadzone przez Sejm 
Polski i Ministerstwo Oświaty.



Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały nr VI/67/11 Rady Miejskiej z dnia 1 lipca 2011 roku w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a także wysokość 
oraz szczegółowe zasady przyznania dodatku mieszkaniowego.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/95/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zmiany uchwały 
nr VI/67/11 Rady Miejskiej z dnia 1 lipca 2011 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 
motywacyjnego, za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a także wysokość 
oraz szczegółowe zasady przyznania dodatku mieszkaniowego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/30/05 Rady Miejskiej z dnia 26 sierpnia 2005 roku 
w sprawie ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród ze specjalnego funduszu dla nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pasłęk.

Głos zabrała Pani Joanna Łopacka Kierownik referatu Oświaty i Promocji w Urzędzie Miejskim w Pasłęku, 
która wyjaśniła projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały nr VII/30/05 Rady Miejskiej z dnia 26 sierpnia 2005 roku w sprawie ustalenia kryteriów i 
trybu przyznawania nagród ze specjalnego funduszu dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Pasłęk.. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska



Uchwała Nr XII/96/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zmiany uchwały 
nr VII/30/05 Rady Miejskiej z dnia 26 sierpnia 2005 roku w sprawie ustalenia kryteriów i trybu 
przyznawania nagród ze specjalnego funduszu dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, 
dla których organem prowadzącym jest Gmina Pasłęk  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2024-
2030.

Głos zabrała Pani Bożena Adamczyk Skarbnik Gminy, która wyjaśniła projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2024-2030.. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/97/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Pasłęk na lata 2024-2030 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2024 budżetu Gminy Pasłęk.

Głos zabrała Pani Bożena Adamczyk Skarbnik Gminy, która wyjaśniła projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwalonego na rok 2024 budżetu Gminy Pasłęk.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/98/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zmiany 



uchwalonego na rok 2024 budżetu Gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/50/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 czerwca 
2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego przez gminę Pasłęk.

Głos zabrała Pani Bożena Adamczyk Skarbnik Gminy, która wyjaśniła projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Nr VII/50/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego przez gminę Pasłęk.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/99/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie zmiany uchwały 
Nr VII/50/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 27 czerwca 2024 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego przez gminę Pasłęk stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku 
rolnego na rok 2025.

Głos zabrał Pan Grzegorz Majewski reprezentujący Ruch Młodych Farmerów. Pan Majewski 
poinformował, że Ruch Młodych Farmerów to organizacja zrzeszająca rolników z całej Polski dbających o 
dobro rolnictwa. Ruch ten rozpoczął walkę, która niedługo przybierze już charakter oficjalny ponieważ 
niedługo cały ruch zostanie Krajowym Związkiem Zawodowym Rolników. Walka zapowiada się na lata 
ponieważ to co się dzieje w rolnictwie i całym obszarze dookoła rolnictwa niesie bardzo dużo niepokoju. 
Parę dni temu Pan Premier podjął decyzję żeby sprzeciwić się podpisaniu umowy z krajami grupy 
Mercosur, czyli krajami z Ameryki Południowej. Unia Europejska chce podpisać umowę o wymianie 
handlowej. Niemcy chcą zdobyć rynki dla swojej motoryzacji, natomiast otworzyć Unię Europejską, w 
tym Polskę, na napływ żywności z krajów tej grupy. Unia Europejska wprowadza od wielu lat na rolników 
dodatkowe obostrzenia i koszty, które mają na celu zwiększenie bezpieczeństwa żywności, która jest 
spożywana. Natomiast kraje z Ameryki Południowej do tych standardów nie są zmuszane. W krajach 
Ameryki Południowej jedną z najbardziej sprzedawanych substancji aktywnych jest atrozyna używana w 
zaprawianiu kukurydzy. W Unii Europejskiej jest zakazana i była określona jako niebezpieczna dla 
konsumentów. Będą trwały kolejne negocjacje na otworzenie tych rynków, co na pewno przysporzy 
problemów rolnictwu europejskiemu. W tym momencie rolnicy borykają się też z problemem, który 
dotknie nie tylko rolników, ale wszystkich właścicieli jakichkolwiek zwierząt. Została zgłoszona do sejmu 
tak zwana ustawa łańcuchowa, która mocno ingeruje we wszelkiego rodzaju hodowle. Daje duże prawo 



interwencji dla wszelkich organizacji prozwierzęcych, które bez żadnego wykształcenia, bez żadnego 
przygotowania weterynaryjnego mogą wchodzić na posiadłości rolników i do domów. Dotyczy to 
każdego właściciela jakiegokolwiek zwierzęcia. Zwierzęta, nawet po jednorazowym udowodnieniu złego 
traktowania, mogą zostać odebrane. Po odebraniu zwierzęcia koszt utrzymania tego zwierzęcia cały czas 
spoczywa na właścicielu. Nie zawsze te pieniądze z właściciela będzie można ściągnąć więc za 
utrzymanie tych zwierząt będą odpowiedzialne gminy. Ponadto każde zwierzę domowe musi być 
przynajmniej przez godzinę codziennie wyprowadzone na spacer i tutaj nie ma określone jakie to 
zwierzę. Kolejnym tematem, który dosyć mocno wpływa na obecną sytuację rolników jest zmniejszenie 
dopłat bezpośrednich. Są one zdecydowanie niższe chociażby w porównaniu z rokiem ubiegłym. Zostały 
wprowadzone tak zwane ekoschematy. Po roku spotkała rolników niemiła niespodzianka ponieważ 
kwota za każdy punkt ekoschematu została obniżona.  Zostały również wprowadzone limity hektarów, 
czyli limity punktów, które do tych ekosystemów będą przypisane i to też bardzo mocno ograniczy. W 
pierwszej wersji nie było żadnych ograniczeń hektarowych. 

Głos zabrał radny Grzegorz Wojciechowski, który powiedział, że są głosy żeby podnieść podatek rolny ze 
względu na to, że Rada podniosła podatek dla przedsiębiorców. Radny przypomniał, że wysokość 
podatku rolnego ustala GUS na podstawie 11 kwartałów ceny żyta. Na 2025 rok cena spadła z 89 zł na 86 
zł. Poza tym rolnik nie ma wpływu na ceny płodów rolnych. Aktualnie obowiązują ceny z 2007 roku, 
które są nieadekwatne do kosztów produkcji. Podatek rolny rządzi się innymi prawami. Następnie radny 
poprosił o pozostawienie podatku rolnego na poziomie 80 zł.

Głos zabrała radna Urszula Szuniewicz, która poprosiła aby pozostawić podatek rolny na obecnie 
obowiązującym poziomie. 

Głos zabrał radny Jarosław Pietrzykowski, który przypomniał, że był za podwyższeniem o symboliczną 
złotówkę podatku rolnego. Nie są to wielkie kwot, ale ze względów proceduralnych tej stawki nie można 
zmienić. Nie uchwalenie tej uchwały spowoduje, że będzie obowiązywała najwyższa stawka. Mimo 
stanowczości, Radny nie podejmie tego ryzyka aby narazić rolników na poniesienia takich kosztów. 
Radny chciałby dać możliwość wszystkich grupom społecznych angażowania się w rozwój gminy Pasłęk.

Głos zabrał radny Aleksander Gajczewski, który powiedział, że jeśli podnosić podatki wszystkim to 
wszystkim.

Głos zabrała radna Elżbieta Hulanicka zauważając, że pozostawienie ceny na poziomie 80 zł, tak jak było 
w roku poprzednim, Rada poniekąd trochę podniosłaby stawkę. Skoro stawka rządowa została obniżona 
o 3,30 zł a dzisiaj Rada Miejska nie obniży to też odrobinę jakby podniesie. W tym momencie 
zatrzymując stawkę na poziomie 80 zł Rada tak naprawdę odrobinę podniosła. 

Głos zabrała Pani Skarbnik Bożena Adamczyk wyjaśniła projekt uchwały.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na rok 2025. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (12)
Agnieszka Furtak, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil 
Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, 
Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
PRZECIW (2)
Aleksander Gajczewski, Wojciech Przybyłowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Dorota Dragan

Uchwała Nr XII/100/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na rok 2025 stanowi załącznik nr 
14 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 16. 

Projekty uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2025 r.

Głos zabrała Pani Bożena Adamczyk Skarbnik Gminy, która wyjaśniła projekt uchwały.

Głos zabrała radna Urszula Szuniewicz, która powiedziała, że gmina również kupuje bilety miesięczne dla 
dzieci więc to też podrożeje. Bilet na autobus ze Stegna do Pasłęka kosztuje 15 zł w jedną stronę i ta 
kwota jeszcze wzrośnie. Wzrosną również koszty wycieczek szkolnych. Dzieci jadąc na wycieczkę szkolną 
płacą 20 zł za wstęp na atrakcje a 40 zł za transport. Ten koszt jeszcze się zwiększy. Radna zapytała, czy 
jest sens podnosić stawkę.

Głos zabrał radny Wojciech Przybyłowski, który zapytał Pani Skarbnik, czy posiada informację na temat 
stawek w innych gminach w województwie warmińsko – mazurskim. 

Pani Skarbnik powiedziała, że nie posiada takich informacji. Można podzwonić po innych gminach, ale 
będzie to trochę trwało.

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że można było zadać to pytanie na komisji żeby Pani Skarbnik 
mogła się przygotować na odpowiedź. Następnie Przewodniczący zauważył, że większość autobusów 
PKS Elbląg ma rejestrację z Nowego Dworu Gdańskiego, ponieważ jest tam najniższy podatek. Decyzja 
Rady na inne usługi może wpłynąć natomiast na PKS Elbląg w tej kwestii nie. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
określenia stawek podatku od środków transportowych na 2025 r.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (11)
Agnieszka Furtak, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil 
Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia 
Zawarczyńska



PRZECIW (3)
Aleksander Gajczewski, Wojciech Przybyłowski, Urszula Szuniewicz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Dorota Dragan

Uchwała Nr XII/101/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie określenia 
stawek podatku od środków transportowych na 2025 r. stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca Pasłęka z dnia 16.10.2024 r. 
dotyczącego uznania działek położonych na terenie starego miasta w Pasłęku za ulice publiczne i 
nadania im nazw.

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Agnieszka Furtak, która przedstawiła 
opinię Komisji w sprawie wniosku mieszkańca Pasłęka.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia wniosku mieszkańca Pasłęka z dnia 16.10.2024 r. dotyczącego uznania działek położonych 
na terenie starego miasta w Pasłęku za ulice publiczne i nadania im nazw.. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/102/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie rozpatrzenia 
wniosku mieszkańca Pasłęka z dnia 16.10.2024 r. dotyczącego uznania działek położonych na terenie 
starego miasta w Pasłęku za ulice publiczne i nadania im nazw stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.

Ad pkt 18. 

Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  przeprowadzonej  kontroli  doraźnej.

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kamil Oskroba, który przedstawił sprawozdanie Komisji  
Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli doraźnej (stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu). 

Następnie radny Oskroba, w związku z wcześniejszymi ustaleniami oraz wyborem 15 radnego do Rady 
Miejskiej w Pasłęku w dniu 24 listopada 2024 r. złożył rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej.  Podziękował  kolegom  z  Komisji  Rewizyjnej  za  wspólną  pracę  i  rzetelne  wypełnianie 
obowiązków. Nowemu przewodniczącemu życzył powodzenia i satysfakcji w pracy.



W  związku  z  rezygnacją  z  funkcji  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  radnego  Kamila  Oskroby 
Przewodniczący Rady złożył wniosek formalny o zmianę porządku obrad. Wniosek dotyczy odwołania 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej oraz powołania nowego Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie dodanie do porządku obrad punktów 18 a) 
podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na 
kadencję 2024 – 2029 oraz punktu 18 b) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji  
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na kadencję 2024 – 2029.

Głosowano wniosek w sprawie:
dodania punktów 18a i 18b do porządku obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku obrad.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia porządku obrad.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Ad pkt 18 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Pasłęku na kadencję 2024 – 2029.

Projekt uchwały został przeczytany przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pasłęku.
Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

Głosowano w sprawie:
odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na kadencję 2024 – 2029.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:



ZA (14)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, Damian 
Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech Przybyłowski, Urszula 
Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Kosowski

Uchwała Nr XII/103/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie odwołania 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na kadencję 2024 – 2029 stanowi 
załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 18 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku 
na kadencję 2024 – 2029.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku poprosił o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej.

Głos zabrała radna Elżbieta Hulanicka, która zgłosiła na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego 
Krzysztofa Kosowskiego posiadającego odpowiednie wykształcenie administracyjne oraz 25-letni staż 
pracy w Urzędzie Miejskim w Morągu gdzie obsługuje Radę Miejską, w tym również Komisję Rewizyjną. 
Według radnej jest to dobra kandydatura na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Pasłęku.

Przewodniczący zapytał radnego Kosowskiego, czy wyraża zgodę na kandydowanie na Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku.

Radny Kosowski wyraził zgodę.

Głosowano w sprawie:
wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na kadencję 2024 – 2029.. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (15)
Dorota Dragan, Agnieszka Furtak, Aleksander Gajczewski, Elżbieta Hulanicka, Andrzej Juniewicz, 
Krzysztof Kosowski, Damian Olbryś, Kamil Oskroba, Jarosław Pietrzykowski, Bogdan Pobiarżyn, Wojciech 
Przybyłowski, Urszula Szuniewicz, Grzegorz Wojciechowski, Bartłomiej Zalewski, Lidia Zawarczyńska

Uchwała Nr XII/104/24 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 28 listopada 2024 roku w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku na kadencję 2024 – 2029 stanowi 
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Głos zabrał Radny Krzysztof Kosowski, który podziękował za powierzone zaufanie i powiedział, że będzie 
się starał aby praca komisji była jak najbardziej obiektywna i zgodna z prawem. Następnie podziękował 
radnemu Kamilowi Oskrobie za pełnienie tej funkcji.



Ad pkt 19. 

Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów.

Sołtysi nie wnieśli żadnych wniosków ani zapytań.

Ad pkt 20. 

Sprawy różne.
Głos zabrał radny Aleksander Gajczewski, który zauważył, że zbliża się koniec czasu w sprawie pożyczki 
udzielonej dla PUW-K w Pasłęku. Radny zapytał Pani Skarbnik, czy ta spłata już nastąpiła czy jeszcze nie.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeszcze nie nastąpiła. W dniu dzisiejszym, jak tylko wpłynęło pismo z PUW-
K, Pani Skarbnik wraz z Panią Burmistrz napisały pismo o maksymalnym wydłużeniu terminu na spłatę 
pożyczki do 20 grudnia aby wszystko zamknęło się w budżecie tegorocznym. W dniu dzisiejszym został 
podpisany odpowiedni aneks do umowy pożyczki.

Głos zabrała radna Dorota Dragan, która skierowała prośbę do Pani Burmistrz w sprawie rewitalizacji  
terenów zielonych przy boisku na ul. 11 Listopada. Zaczął się już okres bezlęgowy, nic nie zagraża ptakom 
ani zwierzętom. Boisko jest tam bardzo zaniedbane. Drugą sprawą, którą zgłosiła radna była wymiana 
spowalniaczy na ul. 11 Listopada ponieważ zarówno mieszkańcy, jak i użytkownicy się skarżą.

Przewodniczący poinformował o terminie kolejnej sesji Rady Miejskiej w Pasłęku zaplanowanej na 19 
grudnia 2024 r. Będzie to sesja budżetowa. 

Ad pkt 21. 

Zamknięcie obrad sesji
Przewodniczący podziękował wszystkim pracownikom a w szczególności Pani Diany Stefanowskiej i Panu 
Mariuszowi Sawiczowi, za sprawną obsługę, pomimo zmienionego porządku.

Przewodniczący zamknął obrady sesji.

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący

Rady Miejskiej w Pasłęku

mgr Bogdan Pobiarżyn

Sekretarz obrad:
Wojciech Przybyłowski

Protokołowała:
Diana Stefanowska


